
 

 

 
Teaduste akadeemia küberturvalisuse komisjoni 
koosoleku protokoll 55. aprillil 5758. aastal 
Tartu Ülikooli raamatukogus ja Zoomi keskkonnas 
 
Algus kell 10.30 
Lõpp kell 15.00 
 
Juhatas akadeemik Dan Bogdanov  
 
Osalesid: Kati Ambo-Vaher, Arne Koitmäe, Alo Einla, Kristjan Krips, 
Priit Parmakson, Guido Pääsuke, Teet Raidma, Ahto Truu, Jan 
Villemson, Priit Vinkel, Indrek Leesi 
Puuduvad Tanel Tammet, Liisa Past ja Ivo Kubjas 
 
Protokollis: Ülle Sirk 
 
1. Mis tehtud, mis teoksil? Valimiste tehnoloogia ja õiguse alaste 

uudiste jagamine 
Arutelus osalesid kõik istungil osalejad 

a) Esmalt arutleti RVT enda riskianalüüsi avalikustamist, mis 
avalikkuses küll kuigi suurt kõlapinda ei leidnud. Arne Koitmäe 
selgitab, et see sai avalikuks läbi kohtumenetluse. Riigikohus 
pani materjalid üles oma toimikusse ja jagas kaebajaga. 
Jagamisel ei jälgitud dokumendile pandud AK märget. 
Avaldamisest kirjutas artikli Õhtuleht. 

b) Akadeemik Dan Bogdanov märkis ära, et avaldatud riskianalüüs 
on loomult sarnane TA komisjonis tehtavaga. Erinevus on selles, 
et RVT tabelis oli ohte rohkem, TA analüüsid on samas 
põhjalikumalt lahti kirjutatud.   

c) Järgnes arutelu, kus komisjoni liikmed nõustusid, et analüüsi 
avaldamine ei ole probleem. Ka RVT riskianalüüsis on ohtude 
tasemed keskmisel või madalamal tasemel. Võib küll juhtuda, et 
keegi hakkab suurel hulgal kaebusi kirjutama selle analüüsi 
põhjal. 

d) Akadeemik Dan Bogdanov võttis arutelu kokku hinnanguga, et 
TA küberturvalisuse komisjon peaks oma töö kindlasti 
avaldama. Arne Koimäe leiab, et see on õige ja komisjon oma 
tööd muutma ei peaks.  

e) Akadeemik Dan Bogdanov päris, mis on teoksil Riigikogus, kus 
tehti ettepanek valimisi uuriva komisjoni loomiseks. Arne 
Koitmäe selgitab, et komisjonide algatamise mõtet on Riigikogus 
regulaarselt. Arne ka Kati kinnitasid, et Keskerakonna 
delegatsioon peaks lähiajal RVT-d külastama ning see on väga 
teretulnud initsiatiiv. 

f) Akadeemik Bogdanov tõstatas nutiseadmetel internetivalimiste 
küsimuse. RIA ja RVT esindajad kinnitasid, et töö käib ning 
esmast nutiseadmetel internetivalimiste testi planeeritakse mai 
lõppu. Juunis toimub VVK istung, kus arutatakse, kas ja millises 



 

 

mahus peaks KOVide valimistel võimaldama nutiseadmetega 
internetivalimisi.  

Informatsioon võeti teadmiseks. 

2. Ohtude hindamine 
Arutelus osalesid kõik istungil osalejad  

a) Toimingutõendite logi ja muudetud kontrollrakenduse koos 
kasutamisel on võimalik valijal tõendataval kujul avaldada enda 
häält 

b) Pahatahtlik valimisjaoskonna töötaja saab tühistada e-hääle, 
märkides valija pabersedelil hääletanuks 

c) Sõltuvus valimiste süsteemide ühest arendajast viib stagnatsiooni 
ja edasiviiva konkurentsi puudumise ja seejärel kvaliteedi ja 
turvataseme langemiseni 

Ohtude kirjeldused arutati läbi ning hinded annab igaüks eraldi 
kirjalikult. 
 
Järgmise koosoleku aeg 
 
Järgmine koosolek toimub 22. mail 2025 Tallinnas, Toompea 1. 
 


